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Zápis  
ze 7. zasedání Akademického senátu UHK dne 3. prosince 2014 

____________________________________________________________ 
 

Přítomni: doc. Hana Tomášková, dr. Miroslav Joukl, dr. Václav Bělík, Mgr. Jan Prouza, dr. Daniel 
Jezbera, doc. Martin Šandera, dr. Ivan Soukal, doc. Jaroslava Severová, dr. Daniela Květenská, 
Mgr. Magda Munzarová, dr. Karel Myška, Bc. Jana Kudrnová, Tomáš Janáček, Zuzana 
Zapletalová, Kateřina Burešová, Tomáš Bartůněk, Jakub Novák, Bc. Ivana Velčovská, Bc. Lucie 
Špráchalová,  
 
Omluveni: doc. Kamil Musílek, dr. Miroslav Kappl, doc. Štěpán Hubálovský, doc. Ondřej Krejcar, 
Bc. Martin Petrus, Zuzana Sekaninová, Vít Bednář. 
 
Nepřítomni: Michal Kozák, Bc. Barbora Celá  

Hosté: prof. Josef Hynek, rektor, prof. Antonín Slabý, prorektor, dr. Monika Žumárová, 
prorektorka, doc. Pavel Vacek, děkan PdF, dr. Pavlína Springerová, děkanka FF, dr. Zuzana 
Truhlářová, pověřená ředitelka ÚSP, dr. Václav Víška, proděkan PdF, doc. František Vaníček, 
předseda AS PdF, Jan Hanus, SK RVŠ. 

Prezenční listina je přílohou tohoto zápisu. 
 
Průběh jednání:  
Zasedání zahájila a řídila doc. Hana Tomášková. Sdělila, že aktuálně má AS: 15 členů komory 
akademických pracovníků a 14 členů studentské komory. Jeden člen SK se vzdal mandátu z důvodu 
ukončeného studia a na jeho pozici budou vypsány doplňovací volby.  
Doc. Tomášková uvedla, že k otázce rekonstrukce opláštění budovy B a C z minulého zasedání AS 
UHK bylo zasláno spolu s pozvánkou vyjádření pana kvestora, který se z dnešního zasedání 
omluvil, ale přislíbil účast na zasedání akademické obce 10. 12. 2014. 
AS UHK je usnášeníschopný v celkovém počtu: 20 členů (KAP 11 a SK 9 členů). Doc. Tomášková 
oznámila, že zasedání bylo svoláno podle čl. 16, Volebního a jednacího řádu AS UHK 
s následujícím programem.  
 
Program zasedání AS UHK byl navržen následovně: 

 
1) Výsledky doplňovacích voleb do SK AS UHK za PřF (předkládá doc. Ing. Hana 

Tomášková, Ph.D., předsedkyně AS UHK). 
2) Složení slibu člena AS UHK.   
3) Novelizace Statutu UHK (předkládá prof. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D., rektor 

UHK). 
4) Novelizace Organizačního a vnitřního řádu UHK (předkládá prof. RNDr. Josef Hynek, 

MBA, Ph.D., rektor UHK). 
5) Přijetí Univerzity Hradec Králové za člena sdružení CzechBio – asociace 

biotechnologických společností ČR, z.s.p.o. (předkládá prof. RNDr. Josef Hynek, 
MBA, Ph.D., rektor). 

6) Změny ve Statutu PřF UHK (předkládá RNDr. Jitka Kühnová, Ph.D., předsedkyně AS 
PřF UHK). 
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7) Novelizace Disciplinárního řádu FF UHK (předkládá Mgr. et Mgr. Pavlína 
Springerová, Ph.D., děkanka FF). 

8) Vyhlášení doplňovacích voleb do SK AS UHK za FIM (předkládá doc. Ing. Hana 
Tomášková, Ph.D., předsedkyně AS UHK). 

9) Různé. 
 
V okamžiku hlasování byl počet přítomných členů AS UHK: KAP 11, SK 9, celkem 20. 
 
Hlasování: pro – 20, proti - 0, zdržel se - 0. 
Program 7. zasedání AS UHK byl schválen. 
 
Bod 1. Výsledky doplňovacích voleb do SK AS UHK za PřF (předkládá doc. Ing. Hana 
Tomášková, Ph.D., předsedkyně AS UHK). 
 
Doc. Tomášková uvedla, že dle dodaných materiálů předsedou volební komise za PřF AS UHK doc. 
Hubálovským, se do voleb přihlásily dvě kandidátky a členem AS UHK se podle získaného počtu 
hlasů stala Lenka Matějková. Druhá kandidátka Jana Jandová se stává náhradníkem. 
 
Bod 2. Složení slibu člena AS UHK 

Doc. Tomášková sdělila, že dle čl. 6 odstavce 2 písmeno a) VJŘ AS UHK zanikl ke dni:  
 

• 2. 10. 2014 mandát členky studentské komory FIM Kateřiny Langrové – novým členem SK 
se po přijetí mandátu stane Ing. Lukáš Válek. 

• 10. 11. 2014 mandát člena SK FIM Tomáše Janáčka – náhradník nesplňoval podmínky 
členství v AS a na tento mandát budou vyhlášeny doplňovací volby, viz bod 8. 
 

Dle výsledků doplňovacích voleb do SK PřF se členem AS stala Lenka Matějková. 
 
Dle čl. 14 odstavec 2 VJŘ AS UHK se náhradník stává členem AS UHK složením slibu člena AS UHK 
na začátku nejbližšího zasedání AS UHK. 
 
Slib byl přečten Ing. Lukášem Válkem a přítomná Lenka Matějková k slibu vyjádřila souhlas. 
  

 Text slibu, Příloha č. 1 VJŘ AS UHK:  "Slibuji na svou čest, že svůj mandát budu 
vykonávat podle svého nejlepšího vědomí a svědomí v souladu s právním řádem 
zaměstnanců“.  

Bod 3. Novelizace Statutu UHK (předkládá prof. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D., rektor 
UHK). 
 
Prof. Hynek předal slovo dr. Žumárové, která uvedla, že změna Statutu UHK souvisí se zánikem 
Institutu dalšího vzdělávání UHK (IDV) k 31. 12. 2014 a vstoupí v platnost od 1. 1. 2015. 
 
Dr. Bělík seznámil senátory s vyjádřením Legislativní komise AS k předložené novelizaci Statutu 
UHK; LK AS UHK doporučila dokument schválit. 
 
Diskuse k tomuto bodu nebyla. 
 
Hlasování: pro - 20, proti - 0, zdržel se - 0. 
AS UHK schválil Novelizaci Statutu UHK. 
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Bod 4. Novelizace Organizačního a vnitřního řádu UHK (předkládá prof. RNDr. Josef Hynek, 
MBA, Ph.D., rektor UHK). 
 
Prof. Hynek předal slovo dr. Žumárové, která sdělila, že novelizace OVŘ vyplývá z aktualizace 
Statutu UHK a dalších nakumulovaných změn, např. změna názvu oddělení Informace, 
komunikace a multimédia (IKM) na Centrum informačních technologií UHK (CIT UHK), změny 
týkající se Poradenského centra UHK. Dokument vstoupí v platnost od 1. 1. 2015. 
 
Dr. Bělík seznámil senátory s vyjádřením Legislativní komise AS k předložené novelizaci OVŘ; LK 
AS UHK shledala dokument v pořádku. 
 
AS UHK projednal Novelizaci Organizačního a vnitřního řádu UHK. 
 
Bod 5. Přijetí Univerzity Hradec Králové za člena sdružení CzechBio – asociace 
biotechnologických společností ČR, z.s.p.o. (předkládá prof. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D., 
rektor). 
 
Prof. Hynek předal slovo prof. Slabému, který osvětlil charakter sdružení CzechBio, podmínky 
vstupu UHK do asociace a seznámil senátory s výší jednorázového členského poplatku.   
 
Diskutovala se otázka přínosu pro univerzitu a úhrada členského příspěvku (prof. Slabý, dr. 
Jezbera, dr. Joukl, dr. Bělík).  
 
AS UHK byl seznámen se záměrem Univerzity Hradec Králové vstoupit do sdružení CzechBio 
a s tímto návrhem souhlasí.  
 
Bod 6. Změny ve Statutu PřF UHK (předkládá RNDr. Jitka Kühnová, Ph.D., předsedkyně AS 
PřF UHK). 
 
Dr. Jezbera předložil v zastoupení dr. Kühnové Statut PřF UHK. Uvedl, že novelizace se týká 
změny názvů oddělení Katedry matematiky; dokument byl schválen AS PřF. 

 
Diskuse k tomuto bodu nebyla. 

 
Hlasování: pro - 20, proti - 0, zdržel se - 0. 
AS UHK schválil Změny ve Statutu PřF UHK. 
 
Bod 7. Novelizace Disciplinárního řádu FF UHK  (předkládá Mgr. et Mgr. Pavlína 
Springerová, Ph.D., děkanka FF). 
 
Dr. Springerová sdělila, že novelizace obsahuje 2 složky – schválené změny, které jsou 
implementovány do předloženého dokumentu a změna týkající se rozhodnutí děkanky FF 
o zveřejnění disciplinární sankce na úřední desce FF. 
 
Diskutoval se obsah zveřejnění sankce (dr. Springerová, dr. Bělík). 
 
Hlasování: pro - 19, proti - 1, zdržel se - 0. 
AS UHK schválil Novelizaci Disciplinárního řádu FF UHK 
 
Dr. Bělík upozornil, že dokumenty z bodu 6 a 7 nebyly zaslány legislativní komisi ke kontrole. 
Z nastalé diskuse vyplynulo, že na následujícím kolegiu rektora sdělí předsedkyně AS 
představitelům součástí univerzity které dokumenty a v jakém předstihu před zasedáním mají být 
postoupeny LK AS UHK. Na následujícím zasedání bude AS informován. 



4 
 

 
Bod 8. Vyhlášení doplňovacích voleb do SK AS UHK na FIM (předkládá doc. Ing. Hana 
Tomášková, Ph.D., předsedkyně AS UHK). 
 
Doc. Tomášková sdělila, že k 10. 11. 2014 podal člen SK FIM Tomáš Janáček rezignaci na svůj post 
senátora v AS UHK. Vzhledem k tomu, že za FIM již není žádný náhradník, vyhlásil AS UHK 
doplňovací volby do SK na FIM. 
 
Do obvodní volební komise byl jmenován dr. Karel Mls jako předseda, Tomáš Bartůněk a Martin 
Korbel jako členové volební komise. Termín voleb byl stanoven na 9., 12. a 13. 2. 2015. 
 
Hlasování: pro - 18, proti - 0, zdržel se - 2. 
AS UHK vyhlásil doplňovací volby do SK AS UHK na FIM. 
 
Bod 9. Různé.  

a) Doc. Tomášková připomněla senátorům zasedání Akademické obce dne 10. 12. 2014 
na Fakultě informatiky a managementu v místnosti J1 od 14:30 hod. s požadavkem 
na účast. 
Dr. Joukl požádal p. rektora o bližší informaci k programu jednání a úsporným opatřením. 
Prof. Hynek uvedl, že snižování počtu studentů bylo dnes projednáno na kolegiu rektora a 
i na toto téma stručně pohovoří v rámci svého bodu „Zpráva o činnosti UHK“. 
 

b) Dr. Jezbera otevřel otázku rekonstrukce budovy C. Vzhledem k avizované 
nepřítomnosti p. kvestora a závěrem diskuse nad poskytnutým vyjádřením bylo odsunuto 
jednání se zainteresovanými osobami na zasedání Akademické obce nebo následující 
zasedání AS UHK (diskuse se zúčastnili dr. Jezbera, prof. Hynek, doc. Vacek, dr. Joukl, 
doc. Šandera, dr. Myška, dr. Víška, Mgr. Prouza, dr. Springerová). 
 
Studentská komora AS UHK k situaci související s rekonstrukcí budovy C přijala dne 4. 11. 
2014 usnesení ve znění: 
 
„Studentská komora AS UHK se vyjadřuje k neutěšené situaci studentů na budově 
C a považuje za nutné řešit stávající situaci, kdy kvůli průběhu rekonstrukce dochází 
k nadměrné hlučnosti, prašnosti, nízké teplotě v budově a není připravena technika 
k výuce. V důsledku toho jsou vyučující se studenty často nuceni operativně hledat 
náhradní prostory k výuce a výuka se často přesouvá na jiné budovy. Studentská komora 
žádá proto vedení univerzity, zejména pana rektora a pana kvestora, a vedení 
zainteresovaných fakult o řešení této situace; navrhuje přesunout plánovaně co největší 
množství výuky do náhradních prostor“. 
 

c) Dr. Bělík reagoval na vyjádření p. kvestora k opravě schodů na OSV – přestože jsou 
rekonstruovány dle platných norem (výška schodů) s vysvětlením se neztotožňuje (diskuse 
se zúčastnil dr. Bělík, prof. Hynek). 
 

d) J. Hanus informoval o probíhající anketě ke stravovacímu zařízení na OSV, 
organizované studentskou komorou. 

 
 
Usnesení z jednání AS UHK: 

1. Byl schválen program 7. zasedání AS UHK.  
2. AS UHK schválil Novelizaci Statutu UHK. 
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3. AS UHK projednal Novelizaci Organizačního a vnitřního řádu UHK. 
4. AS UHK byl seznámen se záměrem Univerzity Hradec Králové vstoupit do sdružení 

CzechBio a s tímto návrhem souhlasí.   
5. AS UHK schválil Změny ve Statutu PřF UHK. 
6. AS UHK schválil Novelizaci Disciplinárního řádu FF UHK. 
7. AS UHK vyhlásil doplňovací volby do SK AS UHK na FIM.   

 
  

O usnesení hlasovali přítomní členové akademického senátu veřejně. V okamžiku hlasování bylo 
v místnosti přítomno 20 členů AS UHK. 

Hlasování: pro - 20, proti - 0, zdržel se - 0. 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
 

Plánovaný termín příštího zasedání AS UHK: 4. 2. 2015.  
 
 

 
 
V Hradci Králové dne 3. 12. 2014          doc. Ing. Hana Tomášková, Ph.D. 
Zapsala: Iveta Vondráčková                      předsedkyně AS UHK 
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